
Małgorzata Grzesik-Kulesza 

Ustawodawstwo delegowane w Konstytucji RP z 1997 r. 

Streszczenie 

Artykuł porusza kwestię ustawodawstwa delegowanego czyli działalności prawotwórczej 
organów innych niż Sejm, polegającej na wydawaniu aktów prawnych o mocy ustawy, 
przekazanej tym organom w oparciu o legitymację konstytucyjną w Konstytutcji RP. Autorka 
prezentuje rodzaje ustawodawstwa delegowanego z punktu widzenia podstawy prawnej oraz z 
punktu widzenia przesłanek prawnych uzasadniających wydawanie aktów o mocy ustawy 
oraz przedstawia ich status prawny. W drugiej części artykułu Autorka opisuje charakter oraz 
rolę rozporządzeń z mocą ustawy w Konstytucji RP z 1997 r. wskazując na prawne 
ograniczenia oraz luki prawne występujące w uregulowaniach prawnych tych instytucji. 

Delegated legislation in Polish Constitution of 1997 

Summary 

The article focuses on the issue of delegated legislation which is the legislative activity of 
bodies other than the Parliament in order to pass the acts with legal power of those passed by 
the Parliament, delegated to those organs in a special constitutional delegation in Polish 
Constitution. The author presents the types of delegated legislation based on the source of 
delegation and based on the legal conditions authorizing passing the acts with legal power of 
laws and shows their legal status. The second part of the article presents the characteristics 
and the role of a regulation with legal power of a law in Polish Constitution of 1997 pointing 
out the legal limitations in their application and legal gaps in legal regulations of those 
legislations. 

Делегированное законодательство в Конституции Польской Республики с 1997 г. 

Pезюме 

Статья затрагивает вопрос делегирования, или иначе законодательной деятельности 
других органов чем Сейм, заключающейся в издании правовых актов о силе закона, 
переданных тем органам на основании конституционной легитимности, заключённой в 
Конституции Польской Республики. Автор представляет виды законодательной 
делегированной деятельности со стороны юридического основания и со стороны 
правовых предпосылок обоснования издаваемых актов о силе закона а также 
представляет их правовой статус. Во второй части статьи автор описывает характер и 
роль распоряжения о силе закона в Конституции Польской Республики с 1997 г. 
указывая на юридические ограничения и правовые пробелы появляющиеся в правовых 
урегулированиях этих органов. 

 


